
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AVIS DE DEMANDE DE COTATION N°001/DC/C.MGN/CIPM/2025 DU 07/07/2025 EN PROCEDURE D’URGENCE RELATIVE A LA FOURNITURE 
D’UN VEHICULE PICK UP 4 X4 DOUBLE CABINE POUR LE COMPTE DE LA COMMUNE DE MENGONG DEPARTEMENT DE LA MVILA, 

REGION DU SUD. 

1. OBJET DE LA DEMANDE DE COTATION 

Le Maire de la Commune de MENGONG, MAITRE D’OUVRAGE lance pour le compte de la Commune de Mengong, une Consultation 
Ouverte pour la fourniture d’un véhicule (01) pick-up 4x4 double cabine, dans la perspective d’assurer le fonctionnement optimum de ses services et la 
réalisation de ses missions statutaires. 
2. CONSISTANCE DE LA PRESTATION 

Les prestations objet de la présente consultation se résument à la fourniture d’un véhicule (01) pick-up 4x4 double cabine. 
3. DELAI DE LIVRAISON 

Le délai maximum de livraison du véhicule est fixé à 60 jours à compter de la date de notification de l’Ordre de Service au fournisseur. 
4. COUT PREVISIONNEL 
Le coût prévisionnel de l’opération à l’issue des études préalables est de trente-cinq millions de francs CFA. (Soit 35 000 000 issues du budget du 
FEICOM et de la Commune de Mengong )  
5. PARTICIPATION ET ORIGINE 

La participation à cette consultation est ouverte aux entreprises ou tout groupement d’entreprise spécialisées dans la fourniture de véhicules 
et installées en territoire camerounais. 
6. FINANCEMENT 

Le véhicule objet de la présente consultation est financé par le FEICOM/COMMUNE DE MENGONG pour le compte de la Commune de 
Mengong, Exercice 2025 
7. CONSULTATION ET ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES 

Le dossier de consultation peut être retiré à la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés Publics (SIGAMP) de la commune 
de MENGONG, téléphone 699 99 89 70 contre présentation d’une quittance de versement à la recette municipale de la commune de MENGONG 
d’une somme non remboursable de Cinquante mille (50 000) francs CFA dans les caisses de la Recette Municipale de la Commune de Mengong. 
8. REMISE DES OFFRES 

Chaque offre rédigée en français et ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies, marquées comme telles, 
devront parvenir sous pli fermé à la Mairie de MENGONG au plus tard le 06/08/2025 à 13 heures précises et devront porter la mention suivante : 
AVIS DE DEMANDE DE COTATION N°001/DC/C.MGN/CIPM/2025 DU 07/07/2025  EN PROCEDURE D’URGENCE RELATIVE A LA FOURNITURE 

D’UN VEHICULE PICK UP 4 X4 DOUBLE CABINE POUR LE COMPTE DE LA COMMUNE DE MENGONG DEPARTEMENT DE LA MVILA, 
REGION DU SUD. 

" A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement " 
9. CAUTIONNEMENT PROVISOIRE 

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives une caution de soumission acquittée à la main, timbrée et accompagnée 
d’un récépissé de la CEDEC conformément aux point 1 et 2 de la lettre circulaire  N°0019/LC/MINMAP du 24 juin 2024, selon le modèle indiqué dans 
la Demande de Cotation (DC), d’un montant égal à Six cent quarante mille (640 000) FCFA, établi par une banque de premier ordre agrée par le 
Ministère chargé des Finances et dont la liste figure dans la (DC), valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres. 

L’absence de cautionnement provisoire ou sa non-conformité au modèle joint dans le dossier de Consultation entraine à 
l’ouverture, le rejet systématique de l’Offre. 

Le cautionnement provisoire sera libéré d’office au plus tard trente (30) jours après l’expiration de la validité des offres pour les 
soumissionnaires n’ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire de la Lettre Commande, le cautionnement provisoire sera 
libéré après constitution du cautionnement définitif représenté par la retenue de garantie. 
10. RECEVABILITE DES OFFRES 

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées 
conformes par les autorités compétentes conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l’Appel d’Offres. 
Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois précédant la date de dépôt des offres. 
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11. OUVERTURE DES PLIS 
La commission Interne de Passation des Marchés de la Commune de Mengong procédera à l’ouverture des plis en un temps et en présence 

des représentants des soumissionnaires qui souhaitent y assister, le 06/08/2025 à 14 heures précises dans la salle de conférence de la Commune de 
Mengong. 

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d’ouverture ou s’y faire représenter par une personne de leur choix dûment 
mandatée et ayant une parfaite connaissance du dossier. Une feuille attestant leur présence pourra être signée à cet effet. 
12. PRINCIPAUX CRITERES D’EVALUATION 
 Après ouverture des Offres par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Commune de Mengong, les plis déclarés acceptables 
sont confiés à une commission Technique d’Analyse pour évaluation. L’évaluation peut permettre de déterminer le cout de chaque Offre et de 
comparer les Offres entre elles. 

A. Critères éliminatoires : 
Les critères éliminatoires porteront sur les aspects suivants : 

 Absence de la caution de soumission ; 

 Production de fausse déclaration sur l’aptitude de l’entreprise et production des pièces falsifiées ; 

 Dossier administratif incomplet dans les 48 heures ;  

 Offres incomplètes et non-conformes aux spécifications du DAO 

 Avoir obtenu moins de 70% des critères essentiels de qualification ; 
L’absence de la caution de soumission acquittée à la main, timbrée et accompagnée d’un récépissé de la CEDEC conformément aux point 1 et 2 de 

la lettre circulaire  N°0019/LC/MINMAP du 24 juin 2024 à l’ouverture entraine le rejet des offres du soumissionnaire. Toutefois, pour l’absence ou la 
non-conformité des autres documents administratifs, un délai de 48 h sera accordé au soumissionnaire ou la production d’un factice entraînera la 
disqualification de l’offre sous réserve des poursuites judiciaires envisageables contre les auteurs. 

B. Critères essentiels : 
I PRESENTATION GENERALE DE L’OFFRE (05 points) 
II CARACTERISTIQUES TECHNIQUES DU VEHICULE A LIVRER ; (13 points) 

   
NB : La grille détaillée d’évaluation est annexée au présent Dossier de Demande de Cotation. 

13. ATTRIBUTION DE LA LETTRE COMMANDE 
L’Autorité Contractante attribuera le marché au Soumissionnaire dont l’offre a été reconnue conforme pour l’essentiel au Dossier de Demande de 
Cotation et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont l’offre a été évaluée la 
moins disante en incluant le cas échéant les rabais proposés. 
14. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES 

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des 
offres, délai au cours duquel le maitre d’ouvrage avisera l’entreprise retenue. 
15. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES 
Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Secrétariat Général et au sigampde la Commune DE 
MENGONG   

16: Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au 
numéro 1517, l’Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, l’ARMP au 

numéro 222 20 18 03 ou le MO au numéro 696 38 29 76.                                                                                                                             
                                                                                                                                                MENGONG LE___________________ 
 
                                                                                                            
                                                                                                                                                 LE MAIRE  
Ampliations : 
 FEICOM ; 
 ARMP (pour publication et archivage) ; 
 DDMINMAP / MVILA ; 
 CHEF SCE DEP PAT / MVILA 
 PT/CIPM ; 
 Affichage ; 
 Chrono/archives. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Request for Quotation Notice No 001/RQ/MNG. C/ TB/2024 of 07/07/2025 in emergency procedure Relating to the 
supply  of a vehicle of a double cabin pick-up vehicle on behalf of the town of Mengong, Mvila, Department, South 

region
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ARTICLE  1. Subject of the Request for Quotation 
 

As part of the execution of the public investment budget, funds endowed by FEICOM for the financial year 2025 and 
following, the mayor of the municipality of Mengong, contracting authority, launches on behalf of the said municipality a 
consultation of a vehicle of a double cabin pick-up vehicle on behalf of the town of Mengong 
ARTICLE 2. Nature of services 

The services objet of this consultation are summed up in the provision of a vehicule (01) pick-up 
4X4 double cabin consultation. 

ARTICLE  3. Execution times 

The time limit for execution of the services subject to this quotation request is two (02), i.e. 60 calendar days from notification 
of the service order to the supplier. 
ARTICLE 4. Estimated cost 

The e s t i m a t e d  c o s t  o f  t h e  o p e r a t i o n  a t  t h e  e n d  o f  t h e  p r e l i m i n a r y  s t u d i e s  i s  
3 5  0 0 0  0 0 0 ( T h i r t y  f i v e  m i l l i o n )  f r a n c s  c f a ,  f r o m  t h e  f e i c o m  b u d g e t  a n d  t h e  t o w n  o f  
m e n g o n g .  
ARTICLE  5. Participation and origin 

Participation in this quotation request   is open to companies or group of companies specializing in the supply of vehicle and   
installed in Cameroonian territory. 

ARTICLE 6. Financing 

The vehicle purpose of this consultation is funded by the Feicom/Municipality of Mengong on behalf of the municipality of 
mengong, Exercise 2025. 

ARTICLE 7. Consultation of the Request for Quotation File  

The physical file can be consulted free of charge in the services of the MO during the business hours the internal 

administrative management structure of the municipality of Mengong door number 01 , P.O. 48 Mengong, phone: 

696333431/696382976 upon publication of this notice, upon presentation of the quotation request file. Origin of the receipt 

for payment of the non-refundable sum of 50 000 ( fifty thousand )CFA francs representing the cost of acquiring the file, 

payable to the municipal revenue of mengong . A copy of the receipt for this payment will be attached to the submission file.  

 When withdrawing the DC, bidders must register by leaving their full address (PO, fax, e-mail, telephone, etc). 

ARTICLE  8 . Submission of Quotations 

Each quotation written in written in French or English for offline submission, the quotation in seven (07) copies including one 

(01) original and six copies marked as such, must reach the internal administrative management structure of public contracts 

of municipality from mengong  ate 01, box 48 Mengong  no later than  06/08/2025 at 1 pm  local time and must bear the 

following mention : 

“Request for Quotation Notice No 001/RQ/MNG. C/ TB/2024 of 07/07/2025 in emergency procedure Relating to the supply  of 

a vehicle of a double cabin pick-up vehicle on behalf of the town of Mengong, Mvila, Department, South region. 

“To be opened only during the bid-opening session” 

ARTICLE 9. Bid bond 
The submission bail acquitted by hand, stamped and accompanied by a receipt of the CEDEC in accordance with points 1 

and 2 of the circular letter number 0019/LC/MINMAP OF JUNE 24,2024 (according to model joint) in the amount of de 640 

000 ( six hundred and forty thousand)  cfa francs. Valid up to thirty (30) days beyond the initial date limit of the validity of 

bids. ’The absence of the bid bond issued by a first-rate bank or financial body of first category authorised by the Minister in 

charge of Finance to issue bonds for public contracts shall lead to the immediate rejection of the offer. A bid bond 

submitted but that does not have any relation with the consultation concerned shall be considered as absent. The bid bond 

presented by a tenderer at the bid opening session shall not be inadmissible. 

ARTICLE 10. Admissibility of offers 
Under risk being rejected, the other administrative documents required must be produced in originals or true copies certified 

by the issuing service or a n  administrative authority in  accordance with the Special Conditions of the invitation to tender.  

They must not be older than three (3) months preceding the original date of submission of bids or must not have been 

established after the signing of the tender notice. 

Any incomp le te  offer in  accordance with the prescriptions of this notice and Tender File shall be declared 

inadmissible. This applies especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in 

charge of Finance. 

ARTICLE 11. Date and time of opening of offers 

The opening of tenders will take place than 06/08/2025 at   2 p.m. sharp by Internal Tenders Board Of Public Contracts, in 
the conference room of the municipality of mengong. Only bidders may attend or be represented by a duly authorized 
person of knowledge of their offers. 



 

Article 12: EVALUATION CRITERIA 
Affter opening the offers by the interne passement commission of the Municipality of Mengong, the declared folds acceptable 
are entrusted to a technical analysis commission for evaluation. The evaluation can make it possible to determine the cost of 
each offer and compare offers between them 
 

A. MAIN ELIMINATORY CRITERIA 
 
 

The eliminatory criteria will focus on the following aspects 
T 

-  Absence of the submission deposit; 
- ¨Production of false declaration on the ability of the company and production of falsified documents; 
- Incomplete administrative file within 48 hours 
- Incomplète offers and not in accordance with DAO specifications; 
- Have obtained less than 70% of the essential qualification criteria 
The absence of the submission  bail acquitted by hand stamped and accompanied by a receipt of the ECCEC of in 
accordance with points 1 and 2 of the circular letter number 0019/LC/MINMAP of june 24,2024 at the opening leads to the 
rejection of the tenderer’s tenders. However the absence or non-compliance of the other administrative documents, a period 
of 48 will be granted to the tenderer or the production of a dummy will result in the disqualification of the offer subject to the 
possible legal proceedings against the authors. 
 

B. MAIN QUALIFICATION CRITERIA 
I    General presentation of the offer       (05 points) 
II   Technical characteristics of the vehicle to be delivered (13 points) 

NB : The detailed grid of evolution is annexed to the present of quotation request file 
 

ARTICLE 13: ATTRIBUTION 
The order letter will be   awarded to the tenderer whose offer will be declared coherent and     compliant with the request for 
quotation and finalyevaluated with the lowest price, including, where applicable the proposed discounts. 

 
ARTICLE 14: VALIDATED OFFERS 
The tenderers remain committed by their tenders for a period of ninety (90) days from the deadline set for the   submission of 
tenders. 
 
ARTICLE 15: VALIDITY DES OFFERS 
Additional information can be obtained during working hours at the secretariat of the Mayor of the Municipality of Mengong, 
telephone : 696 38 29 76. 
 

ARTICLE 16:  
For any denunciation of corruption attempt practices, facts or acts, please call the National Anti-Corruption 

Commission (NACC) on 1517, the Authority in charge of Public Contracts (MINMAP) (SMS or call) on (+237) 673 
20 57 25 and 699 37 07 48, the ARMP on 222 20 18 03  or the PO/DPO on numéro 696 38 29 76 

 
Copies: 
- MINMAP  
- ARMP  
- Project Owner concerned  
-  Chairpersons concerned  Notice boards  

- Service in charge of contracts in the Contracting 
 


